

Francophone West Africa



Innovations for Poverty Action (IPA) discovers and proves effective solutions to global poverty problems. We design, rigorously evaluate, and refine these solutions and then apply them, together with decision-makers, to ensure that the evidence created is used to improve opportunities for the world's poor. Since our founding in 2002, IPA has worked with more than 400 leading academics to manage over 600 studies in 51 countries. Our development in the region is mainly in Burkina Faso, Mali, and Côte d'Ivoire, where we have local and international staff, established relationships with government, NGOs, and the private sector, and deep knowledge of local issues.

More Evidence

In Burkina Faso, Mali, and Côte d'Ivoire, we have continued our global tradition of rigorous, applicable research by building foundational research capacity and conducting evaluations in areas of pressing national concern. Examples of our research below offer promising insights into everyday issues that affect the lives of the West African people.

SMALL AND MEDIUM ENTERPRISES

For urban youngsters, an acute problem in sub-Saharan Africa. In 2010, Côte d'Ivoire experienced a post-election crisis, which negatively impacted the economy and young people's job opportunities. Researchers are working with the government of Côte d'Ivoire to evaluate the impact of a public apprenticeship program on access to apprenticeships, youth employment, and skills. The apprenticeship program targets 5,000 low-skilled youths aged 18 to 24 years old in the main urban areas of the country. The results of this research will inform the design of the national apprenticeship system, and future investment in apprenticeships in Côte d'Ivoire and beyond.

SANITIZATION

In Duagado (guy), only about 50 percent of households use improved sanitation services. Municipalities need better information on the underlying values of the services in order to develop the optimal price structure. The project will help to collect that information and develop pricing structures better adapted at generating increased take-up of the improved sanitation services.

HEALTHY

Family planning and sexuality can be taboo subjects, especially within rural communities. Therefore, so men can be reluctant to seek advice at a health facility. In Burkina Faso, we are evaluating the impact of a massive information campaign, broadcast over radio, on knowledge and family planning decisions, including use of contraception and age of the mother at first birth.

FRANCOPHONIE W. AFRICA
Eyl. 2008

FOCUS SECTIONS

Agriculture, Education, Financial
Inclusion, Governance, Health, Small
and Medium Enterprises, Social
Protection, WASH

RESEARCH PROJECTS

© 2004 Blackwell Publishing Ltd
Journal of Internal Medicine 255: 103–110

KEY PARTNERS

KEY PARTNERS
Agencia, Banco Mundial, Bill & Melinda Gates Foundation, Brown University, CDC, COPAC, C. Desplazamiento Interno, International, Hewlett Foundation, IFPE, Inter, Jacob Foundation, National Health Organization, Project, Michigan State University, Puffer Guarantees, Sora, Universidad, Universidad de la Fundación

NEW RELEASES

KEY RESEARCHERS
Lori Beaman (Northern Illinois University), Andrew Dillon (Michigan State University), Damien de Waeghe (Maastricht University), Clara Delgado-García (IRIB), Rosanna Dugan (Stanford University), Rachel Griesmer (P-ALL), Nathaniel Goldberg (P-ALL), Andrew Jones (University of Michigan), Dean Kaplan (State University), Hermann Kasper (Oklahoma State University), Mark Lort (Yale University), Molly Lipscomb (University of Virginia), Anja Saubmann (Brown University)

6-OVER N/A NICE

In Burkina Faso and within the municipal elections context, we are evaluating whether first-hand experience with municipal councils and providing local development key indicators to citizens have an impact on performance-based voting and political engagement.

Afrique de l'Ouest Francophone



Innovations for Poverty Action (IPA) découvre et promeut des solutions efficaces contre la pauvreté dans le monde. En partenariat avec les décideurs politiques et les chercheurs, nous concevons, évaluons rigoureusement et améliorons les programmes de développement ainsi que la manière dont ils sont mis en œuvre, nous assurant que les résultats de nos recherches sont utilisés pour améliorer les vies des pauvres. Depuis la création d'IPA en 2002, nous avons travaillé avec plus de 400 chercheurs de grande renommée, menant plus de 600 évaluations dans 55 pays. Notre développement dans le monde se fait principalement au Burkina Faso, au Mali, et en Côte d'Ivoire où nous disposons d'un personnel local et international de experts solides avec les pouvoirs publics, le secteur privé et les organisations non gouvernementales (ONG), et dont nous maîtrisons les enjeux actuels.

Plus d'Évaluation

Au Burkina Faso, au Mali et en Côte d'Ivoire, nous sommes restés fidèles à notre tradition de rigueur dans la recherche appliquée, par la mise en place d'une capacité de recherche scientifique et la conduite d'évaluations dans des domaines clés à l'échelle nationale. Les exemples de nos travaux ci-dessous donnent un aperçu des problèmes quotidiens affectant les pauvres et des solutions que nous avons testées pour y remédier.

PETITES ET MOYENNES ENTREPRISES

Le chômage des jeunes est un problème sérieux en Afrique Sub-Saharienne. En 2010, la Côte d'Ivoire a vécu une crise suite aux élections, ce qui a eu un impact négatif sur l'économie et les opportunités d'emploi pour les jeunes. Des chercheurs travaillent avec le gouvernement de Côte d'Ivoire pour évaluer l'impact d'un programme public sur l'accès à l'apprentissage, l'emploi des jeunes et les compétences. Le programme d'apprentissage cible 5000 jeunes à faibles compétences âgés de 16 à 24 ans dans les zones urbaines principales du pays. Les résultats de cette recherche informeront le format d'un programme d'apprentissage national ainsi que les investissements futurs dans l'apprentissage en Côte d'Ivoire et ailleurs.

ASSAINISSEMENT

À Ouagadougou, seulement 50 % des ménages utilisent des services d'assainissement améliorés. Les municipalités ont besoin de meilleures informations afin de développer des structures optimales de puits. Ce projet permettra de collecter cette information et de développer des structures de puits mieux adaptées à augmenter l'utilisation de services d'assainissement améliorés.

SANTÉ

Le planning familial et le sexualité sont des sujets parfois considérés comme tabous, notamment dans les communautés rurales. Pour encourager les femmes pauvres à accéder à la planification familiale, nous évaluons l'impact d'une campagne d'information massive diffusée à la radio sur les connaissances et les comportements en termes de contraception, de planning familial et d'âge de la femme

à son mariage et à son premier accouchement.

GOVERNANCE

Au Burkina Faso, et dans le contexte des élections municipales, nous évaluons si la participation des citoyens aux conseils municipaux entraîne une meilleure utilisation des finances publiques locales. IPA collabore avec la Banque Mondiale et le PACT en utilisant un système de photo qui mesure des performances municipales.

AFRIQUE DE L'OUEST FRANCOPHONE

Depuis 2002

SECTEURS CLÉS

Agriculture, Éducation, Gouvernance, Inclusion Financière, Petites et Grandes Entreprises, Protection Sociale, Santé, WASH

LES PROJETS DE RECHERCHE

À accomplir, 10 en cours

PARTENAIRES CLÉS

Agencia, Banque Mondiale, BIT & Mérieux Gates Foundation, Brown University, CDF, CDFM-C, Development Media International, Fostering Foundation, IFPRI, INM, Jacobs Foundation, Mac Health Organization Project, Michigan State University, Pakt Foundation, Sam Foundation, SIDA Foundation

CHERCHEURS CLÉS

Lori Beaman (Northwestern University), Andrew Dillon (Michigan State University), Damien de Waeghe (Banque Mondiale), Clara Desautels (IFPRI), Pascale Dupas (Stanford University), Rachel Dizon-Taxila (IFPRI), Nathaniel Lindberg (IFPRI), Andrew Jones (University of Michigan), Dean Karlan (Yale University), Nathaniel Karanga (Ohio State University), Marko Lounsbury (University of Virginia), Anja Schumann (Brown University)

Francophone West Africa Country Brief

In Burkina Faso, Côte d'Ivoire, and Mali, we have continued our global tradition of rigorous, applicable research by building foundational research capacity and conducting evaluations in areas of pressing national concern. Examples of our work below offer promising insights into everyday issues that affect the lives of the Francophone West African poor.

April 24, 2017